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Vážení a milí spoluobčané,

jen několik dní nás dělí od právě ukon-
čeného roku 2019. Ještě v nás doznívá 
atmosféra vánočních svátků, kdy měla 
většina z nás možnost, především v kru-
hu svých nejbližších, alespoň na několik 
dní zastavit kolotoč všedních dní napl-
něných prací, povinnostmi a starostmi 
a snad i zhodnotit uplynulý rok. 

Na prahu roku 2020 si klademe otázku, 
zda právě uplynulý rok splnil beze 
zbytku to, co jsme od něj očekávali. Než 
jej však začneme hodnotit, je třeba, 
aby každý sám sobě položil otázku, 

zda i já jsem udělal vše, co jsem udělat 
měl a mohl, aby naše společné soužití 
bylo lepší a přívětivější. Mnohdy totiž 
při takovém bilancování docela dobře 
víme, co měl či neměl udělat někdo 
jiný, ale na to, co měl udělat především 
každý sám, zapomínáme. Podporujme 
hodnoty jako je úcta k životu a pravda. 
Nepodléhejme dojmům, že nic nemů-
žeme změnit. Pěstujme víru ve vlastní 
síly a schopnosti. 

Do roku 2020 vstupuje obec se schvále-
ným rozpočtem, který byl přijat v závě-
ru loňského roku, také se schváleným 

rozvojovým dokumentem, který bude 
sloužit k podávání žádostí o dotace. 
Věřím, že zastupitelstvo bude při svých 
jednáních stejně věcné a konstruktivní, 
jako tomu bylo v roce 2019.

Závěrem mého proslovu si přeji, aby-
chom si vážili druhého, měli rádi naši 
obec a zachovali úctu jeden k druhému. 
K tomu Vám všem přeji osobně i jmé-
nem zastupitelů a pracovníků obce 
hodně zdraví, štěstí, lásky a trpělivosti 
při řešení osobních problémů, ale i při 
každodenní práci.

Radovan Filip, starosta obce
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Rozsvícení vánočního 
stromu

Ve 4. čtvrtletí roku 2019 se po řadě pra-
covních jednání zastupitelstva konalo 
jen jedno veřejné zasedání zastupitel-
stva obce, s jehož obsahem bych vás 
chtěla v následujícím textu seznámit.

Zasedání zastupitelstva obce 
Žichlínek dne 16. 12. 2019

 - Zastupitelstvo obce schválilo roz-
počet obce na rok 2020, který počítá 
s celkovými příjmy 16 663 900,- Kč, 
s celkovými výdaji 23 365 000,- 
Kč a se zapojením části přebytku 
z minulých let ve výši 6 701 100,- Kč 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Střednědobý výhled rozpočtu obce 
Žichlínek na roky 2021 - 2023 (pro: 
9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Obecně závaznou vyhlášku obce č. 
1/2019 o místním poplatku ze psů 
(pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 1).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Obecně závaznou vyhlášku obce 
č. 2/2019 o místním poplatku za 
provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání 
a odstraňování komunálních odpa-
dů (pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Rozvojový dokument obce, který 
je nezbytný pro případné budoucí 
čerpání dotací z veřejných rozpočtů 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
Dohodu o údržbě cyklostezky Lan-
škroun - Žichlínek (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
pronájem uvolněné bytové jednotky 
na čp. 3 paní Markétě Michálkové 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo od-
kup pozemku pod místní komuni-
kací ppč. 297/18 o výměře 43 m2 
z majetku paní J. Fiedlerové za cenu 
20,- Kč/m2 (pro: 9, proti: 0, zdrželi 
se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
poskytnutí příspěvku na penzijní 
připojištění pro zaměstnance obce 
a pro uvolněné zastupitele ve výši 
300,- Kč měsíčně s platností od 1. 
1. 2020 (pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 
1).

 - Zastupitelstvo obce schválilo 
poskytnutí daru TJ Žichlínek z.s., 
oddílu volejbalu ve výši 20 000,- Kč 
na reprezentaci obce v soutěži Čes-
kého poháru žákyň. Po kvalifikaci 
se naše družstvo umístilo ve druhé 
sedmičlenné skupině z 54 týmů 
Moravy. Dalšími výkony si děvčata 
zajistila účast ve finálovém kole Če-
chy + Morava v Karlových Varech 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

Zpracovala: B. Hubálková

V roce 2020 jsou na obecním úřadě 
splatné poplatky za hrobová místa a ur-
nové skříňky. Výše poplatku je stejná 
jako v minulých letech a je uvedena ve 
smlouvě za pronájem.

Poplatek ze psů
Sazba místního poplatku za kalendářní 
rok činí:
150,- Kč za jednoho psa;
300,- Kč za druhého a každého dalšího 
psa téhož držitele;
200,- Kč za druhého a každého dalšího 
psa téhož držitele, kterým je osoba starší 
65 let.
Splatnost poplatku je do 30. 4. 2020.

Poplatek za odpady
Celková výše poplatku je 400,- Kč/oso-
ba/rok.
Poplatek je splatný do 31. 3. 2020.

Upozornění pro občany:
Pro výsyp komunálního odpadu je nut-
né, aby každá popelnice byla označena 
samolepkou (v barvě modrožlutobílé, 
bez omezení platnosti). Tuto samolepku 
obdržíte na vyžádání na Obecním úřadě 
Žichlínek.

Sběrný dvůr v Žichlínku je do 31. 3. 
2020 dočasně uzavřen.

Jednání zastupitelstva obceInformace z  OÚ

Vítání občánků

Mikulášské dílny

Páteční odpoledne 25.10.2019 jsme 
uvítali naše nové občánky do obce 
Žichlínek.

Po úvodní písni paní Mrázkové v do-
provodu paní Simandlové byly děti 
představeny panu starostovi, který je 
přivítal slavnostním slovem. Následoval 
program dětí ze ZŠ Žichlínek, které si 
připravily písničky v doprovodu paní 
Filipi, dále básničky a pískání na flétnu.

Slavnostně jsme přivítali tyto děti:

Tereza Jiskrová, narozená 27. 6. 2019,
Adam Langr, narozen 27. 6. 2019,
Karin Dulkajová, narozená 1. 7. 2019,
Šimon Knoll, narozen 3. 8. 2019,
Eliáš Krystl, narozen 23. 8. 2019,
Olívie Kopecká, narozena 26. 8. 2019.

Dostali jsme se již do předvánočního času a k němu patří tra-
diční Mikulášské dílny, které se uskutečnily 8. 12. 2019 od 15 
hodin na místním sále.

Nejen děti si nazdobily perníčky, které upekly kuchařky ze 
školní jídelny. Také jim za to velmi děkujeme. Dále si mohly 
vyrobit kytičky z papíru nebo jiné výzdoby z papíru. Byly 
připraveny i sněhové polystyrénové koule, ze kterých si udělaly 
sněhuláky a čepičky z vlny, dále si mohly vytvořit skřítky z látky 
s různými ozdobami. Dětem i maminkám se výrobky velice 
povedly, než ale vše stačily dokončit, zavolali jsme k nám na sál 
Mikuláše s anděly a čerty. Tentokrát bylo čertů více, ale máme 
tu samé hodné děti, a tak čerti odcházeli s prázdnou a děti po 
recitaci básničky či zpěvu písničky obdržely něco dobrého. Své 
výrobky si všichni odnesli domů a výzdobou se můžou naladit 
na vánoční čas.

Na sále bylo tento rok přibližně 45 dětí a já se budu těšit na 
příští rok, kdy jich třeba přijde o něco více.

Všem děkuji za účast i za pomoc.

B. Indrová

Foto naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrovay

První adventní neděli jsme se společně sešli u obecního úřadu, 
abychom slavnostně rozsvítili vánoční stromeček, který teď, 
ve večerních hodinách, z dálky září a připomíná čas Vánoc. Do 
vánoční atmosféry nás uvedlo vystoupení dětí ze základní školy 
pod vedením paní učitelky Špačkové. Následovalo vystoupení 
slečny Marie Skalické, která zahrála na housle. Poté jsme odpo-
čítali rozsvícení stromečku a přivítali příchod živého betlému, 
který se v následujících dnech přeměnil na betlém dřevěný, 
který jste si mohli prohlédnout.

Děkuji všem, kteří se na rozsvícení stromu a živém betlému 
podíleli. 

A přeji Vám za celé zastupitelstvo i kulturní komisi hodně klid-
ných chvil, vánoční pohody, zastavení s přáteli, plno dětských 
úsměvů a do nového roku 2020 hodně zdraví. 

B. Indrová 

Foto naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrová
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Čtvrtou adventní neděli jste mohli vyslechnout od 17:00 hodin 
adventní koncert v místním kostele Narození sv. Jana Křtitele.

Na koncertě se nám představily dvě skupiny. Dětskou Scholu 
od sv. Václava v Lanškrouně pod vedením pana Pavla Baroše 
doprovázeli kytaristé a baskytara. U některých písniček zaznělo 
pěvecké sólo anebo sólo píšťalky. Dále se nám představil 
chrámový sbor Chraband, který byl členitější, a vedl jej pan 
Tomáš Kráčmar, jenž nás i tímto koncertem provedl, takže 
jsme se dozvěděli původ písní nebo jejich historii. Tuto skupinu 
doprovodila Marie Minářová hrou na keyboard a zároveň nám 
předvedla, jak krásně hrají a zní varhany v našem kostele. Hos-
tem Tomáše Kráčmara byl zpěvák Jan Sisr. 

Atmosféra při tomto koncertu byla báječná, proto děkuji nejen 
účinkujícím, ale i vám všem, kteří jste tento koncert navštívili, 
a tím zaplnili náš kostel.

Doufám, že se nám v příštím roce povede uskutečnit další 
takový koncert.

B. Indrová

Fotky naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrová   

Letos již druhým rokem se naše obec zapojila do projektu 
Česko zpívá koledy. Koledy jsou bezpochyby jeden z největších 
symbolů Vánoc a zazpívat si je se spoluobčany naší obce byla 
bezesporu příjemná chvíle pro všechny, kteří se zapojili do 
zpěvu. Atmosféru Vánoc okořenilo lehce mrazivé počasí se září 
svíček v ozdobených sklenicích, které zahřály nejen u srdce, ale 
i zkřehlé ruce zpěváků. Přesně v 18:00 hodin se rozechvěly stru-
ny kytar a po okolí se rozezněly malebné tóny a zpěv. Věřte, že 
pohled na zpívající občany byl velice dojemný. Zpívali malé děti 
ze školky, školáci, ale i občané z nejstarší generace naší obce. 

A co dodat na závěr? Pevně věřím, že i příští rok se sejdeme 
v hojném počtu a připomeneme si, že zpěv stmeluje lidi, a ne-
jenom o Vánocích. Velké díky kytaristům a organizátorům, ale 
také všem účastníkům. Přeji všem do nového roku hodně zdaru 
a hlavně hodně zdraví. 

H. Glocar

Divadelní soubor lanškrounského gymnázia ŠKEBLE nám 17. 
10. 2019 od 19.30 hodin zahrál představení DRAK, autorem 
této hry je Jevgenij Švarc.

Alegorická, protifašistická hra ruského autora je o rytíři Lance-
lotovi, jenž přemůže draka a osvobodí spanilou Elzu i zotročené 
město. Lancelot pak trpělivě bojuje proti dračím choutkám, 
dožívajícím v hlavách netvorových sluhů a přisluhovačů, až 
konečně městu a jeho obyvatelům zajistí skutečnou svobodu. 

V hlavních rolích se představili tito herci:  

Drak - 1. hlava ........................Pavel Studený
Drak - 2. hlava ........................Jan Doleček
Drak - 3. hlava ........................Šimon Vávra
Lancelot..................................Lukáš Baroš
Charlemagne, archivář ...........Zdeněk Skalický
Elza, jeho dcera ......................Kateřina Voleská

Po ukončení hry bylo k dispozici občerstvení, které připravila 
Táňa Motlová, a tímto jí děkuji.  

Těším se na další představení souboru Škeble.

B. Indrová

Fotografie naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrova 

Mikuláš v  naší vesnici

Nedělní odpoledne 10. listopadu 2019 nám zkrátil kouzelník 
pan Bednář, který vystoupil od 14.00 hodin na místním sále.

Společně s kouzelníkem si na pódiu zakouzlili nejen děti, 
ale také dospělí, kteří málem přišli o snubní prstýnek, ale 
i o ruku. Všichni jsme byli udiveni, jak jednoduché je vyrobit 
si peníze, anebo propíchnutím bankovek zjistit, zda nejsou 
falešné. Dokonce i počty nám někdy dělaly problém. Některá 
kouzla jsme se naučili a sami si je vyzkoušeli. Proto děkuji 
panu Bednářovi za příjemně strávené odpoledne a doufám, že 
u nás nebyl naposledy.

B. Indrová

Foto naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrová 

Kouzelník

Česko zpívá koledyAdventní koncert

Drak v  Žichlínku

Letos poprvé jste si přes e-mail mohli objednat Mikuláše domů. 
Někteří z vás tuto nabídku využili, a proto ve čtvrtek 5. prosince 
v podvečerních hodinách jste mohli slyšet burácení řetězů po 
vesnici. Byly vytvořeny dvě skupinky, jedna měla 7 členů a dru-
há 6 členů. Také bylo možno pozvat pouze Mikuláše s anděly.

Nevím, jak děti, ale rodiče byli spokojeni, že jsme jim doká-
zali Mikuláše zajistit. Samozřejmě žádné dítě bez odměny 
neodešlo. Doslechla jsem se od Mikuláše, že tu máme hodné 
děti, i když některým se nechce poslouchat rodiče anebo si 
nerady uklízí. Dětem bylo slíbeno, že si je Mikuláš přijde příští 
rok zkontrolovat.

Pokud budete chtít, aby váš dům za rok navštívil Mikuláš, neza-
pomeňte napsat na adresu, o které budete včas informováni.

B. Indrová

Foto naleznete na www.zonerama.com/BlankaIndrová
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Personální proměna 
školy od ledna 2020
Úvodem rád sděluji, že Základní škola 
Žichlínek bude mít zajištěn jeden z nej-
kvalifikovanějších pedagogických sbo-
rů nejen od ledna 2020, ale i pro příští 
školní roky. A první ročník 2020/2021 
bude v samostatné třídě bez spoje!

Když se s koncem uplynulého školního 
roku přestěhovala do Hradce Králové 
paní učitelka Mgr. Brokešová a součas-
ně se snížil počet dětí ve škole i kvůli 
slabému populačnímu ročníku, odpo-
vídal počet dětí tomu, že byly otevřeny 
pouze tři třídy. A nebylo nutné přijímat 
nové učitele. 

Ovšem nutnost doplnit pedagogický 
sbor nastala, když na podzim ohlási-
la odchod na mateřskou dovolenou 
od ledna 2020 paní Mgr. Filipi a ze 
zdravotních důvodů bude od stejného 
období dlouhodobě v pracovní ne-
schopnosti paní Bc. Filipová. K tomu 
se příští školní rok 2020/2021 vrátí 
do školy samostatná první třída díky 
silnějšímu populačnímu ročníku a pod-
poře zastupitelstva. 

Přestože je situace na pracovním trhu 
složitá, a zvláště u učitelů v průběhu 
školního roku je velmi nesnadné zajis-
tit kvalifikovanou výuku, soustavnou 
aktivní poptávkou na pozici učitele 1. 
stupně ZŠ nejlépe s praxí na málotřídní 
škole se výběrem mezi uchazeči poda-
řilo zajistit zkušené pedagogy. Navíc 
máme příležitost z dříve slabých strá-
nek školy udělat ty nejsilnější. Vysoce 

kvalifikované paní učitelky posunou 
školu vpřed a především dají dětem 
pevné základy. Tyto nové paní učitelky 
mají nejen velmi hlubokou odbornou 
specializaci, ale také zkušenosti z výu-
ky na jiných školách. 

Kdo tedy bude 
vyučovat na Základní 
škole Žichlínek? 
Paní učitelka Mgr. Markéta Kroulová, 
která povede od ledna jako třídní čtvrtý 
a pátý ročník, učila na malotřídních 
i plně organizovaných školách. Mgr. 
Kroulová vystudovala na Pedagogické 
fakultě Univerzity Karlovy v Praze. 
Nejen dětem, které mají poruchy učení, 
usnadní vzdělávání její kvalifikace 
v oblasti speciální pedagogiky (magis-
terské studium). Pro děti je cenné i její 
další vzdělání v oblasti kritického myš-
lení a kurzu Respektovat a být respek-
tován. Paní učitelka navíc vystudovala 
anglický jazyk pro 2. stupeň základní 
školy a absolvovala řadu jazykových 
kurzů, např. Angličtina pro nejmenší, 
Angličtina hrou, Angličtina pro ty, 
co se nechtějí učit. Jen výjimečně je 
(nejen) na málotřídních školách možné 
zajistit na 1. stupni tak kvalifikovanou 
výuku anglického jazyka. Mgr. Kroulo-
vá zná matematiku Hejného metodou, 
kterou na naší škole vyučujeme, neboť 
absolvovala Školu Hejného metody na 
1. stupni ZŠ (oblast pokročilí 4. – 5. 
ročník). Paní učitelka bude pokračovat 
příští školní rok se „svou“ samostat-
nou třídou do pátého ročníku. 

Paní učitelka Iva Řeháková, DiS. 
převezme od ledna výuku vzdělávací 
oblasti Informační a komunikační 
technologie ve III. třídě (4. a 5. ročník). 
Paní učitelka Řeháková, roz. Bambuš-
ková, je z naší obce a vystudovala nej-
prve na ISŠ Moravská Třebová obor so-
ciální péče. Následně absolvovala vyšší 
odbornou školu, a to VOŠP a SPGŠ 
Litomyšl v programu Pedagogika 
specifických činností ve volném čase se 
zaměřením na tělesnou výchovu (kva-
lifikace: vychovatelka), následně při za-
městnání pokračovala vyšší odbornou 
školou na stejné instituci a programu, 
tentokrát se zaměřením Předškolní 
pedagogika (kvalifikace: učitelka MŠ). 
Na toto navázala studiem učitelství pro 
1. stupeň, které letos zakončuje státni-
cemi a diplomovou prací na téma Vyu-
žití interaktivních tabulí ve vzdělávací 
oblasti Člověk a jeho svět, kde jednou 
ze zkoumaných škol byla i žichlínská. 
Paní učitelka Řeháková, DiS., má delší 
praxi, protože při studiu vyučovala na 
ZŠ a MŠ Verměřovice už od roku 2012. 
Díky vyučovací hodině se paní učitelka 
Řeháková, DiS. seznámí s žáky a jejich 
rodiči. Vzhledem k její mimořádné kva-
lifikaci převezme od nového školního 
roku Iva Řeháková, DiS. samostatnou 
1. třídu, se kterou bude pokračovat 
i v dalších letech.

Paní učitelka Pavlína Zastoupilová pře-
vezme za paní učitelku Bc. Filipovou 
její předměty, kterými jsou prvouky 
a výchovy. Paní učitelka Zastoupilová 
má dvacetiletou praxi včetně výuky 
na málotřídních školách. Studovala 
učitelství pro 1. stupeň základní školy. 
Paní učitelka absolvovala koncertní 
kytaru a specializuje se na výtvarné 
a pracovní výchovy. 

Kromě výše uvedených je v jednání 
ještě další zajištění plně kvalifikované 
výuky, a to v částečném úvazku pro 
příští rok 2020/2021.

Jaké budou třídy 
ve školním roce 
2020/2021
Díky podpisu dlouhodobějších smluv 
s novými vyučujícími mohu předsta-
vit všechny čtyři třídy pro školní rok 
2020/2021 včetně profesních kvalifi-
kací.

I. třída = samostatný 1. ročník (8 až 14 
dětí) Iva Řeháková, DiS. (kvalifikova-

Škola
ná učitelka 1. stupeň ZŠ i MŠ, vycho-
vatelka, praxe 7 let) 

II. třída = spojený 2. + 4. ročník (13 
dětí: 4 + 9) Radka Špačková (v posled-
ním ročníku studia VŠ učitelství 1. stu-
peň ZŠ, kvalifikovaná vychovatelka)

III. třída = samostatný 3. ročník (15 
dětí) Mgr. Miloš Krejčí (kvalifikovaný 
učitel 1. stupeň ZŠ, lektor dalšího 
vzdělávání i absolvované funkční studi-
um ředitel)

IV. třída = 5. ročník (15 dětí) Mgr. 
Markéta Kroulová (kvalifikovaná pro 
1. stupeň ZŠ, Integrované studium 
speciální pedagogiky a učitelka anglic-
kého jazyka pro výuku 2. stupni)

Vybavení školy: 
digitalizace
Základní škola usiluje o udržení 
v nejmodernějších trendech předávání 
vědomostí. Jednou z cest je digitaliza-
ce a napojení každé třídy na celý svět 
prostřednictvím interaktivity vybavení 
a internetu. Žichlínská škola měla 
v tomto směru dobře našlápnuto, bylo 
třeba proměnu dotáhnout. Ve školním 
roce 2018/2019 byla do první třídy se 
školní družinou doplněna nejmoder-
nější interaktivní tabule. V lednu 2020 
bude instalována interaktivní tabule 
do poslední zbývající učebny III. třídy. 

Základní škola podala žádost a uspě-
la v projektu Šablony II, kde získala 
téměř 1 milión korun. Z projektu jsou 
hrazeny nejen náklady na chůvu peču-
jící o dvouleté děti ve školce nebo škol-
skou asistentku na 1. stupni základní 
školy, ale také vybavení školy.

Do školy poputuje počátkem roku 
2020 sestava 3Panel 55“ s inter-
aktivním panelem, multifunkčním 
mobilním stojanem a školním PC, 
10 interaktivních tabletů, soubor 
výukových aplikací a pracovních 
listů, mobilní nabíjecí box a to včetně 
školení pro pedagogy. Téměř každé 
dítě v jedné třídě tedy bude moci na 
tabletu pracovat nezávisle a přitom 
propojeně. V digitalizaci školy bude-
me pokračovat. 

Další nehmotné projekty podpo-
ry výuky a vzdělávání žáků budou 
postupně představovány. Jsem rád, že 
do žichlínské školy míří pedagogové, 
kteří prokazují svůj zájem se dále 
vzdělávat. Tedy stejně jako vývoj dětí 

i oni směřují do budoucna a nechlá-
cholí se tím, že takto to už ve škole 
děláme desítky let. 

Děkuji vám, milí rodiče, za vaši 
podporu a vaše hodné děti, děkuji 
zastupitelům obce za pomoc při 
posouvání školy v tempu přicházející 
budoucnosti, a především děkuji svým 
kolegyním ve škole, pedagogickým 
i nepedagogickým pracovnicím za 
jejich obětavou a tvůrčí práci!

Mgr. Miloš Krejčí, ředitel ZŠ a MŠ Žichlínek

Jaký byl podzim 2019 
ve škole?

Základní škola
V základní škole byl podzim nejen ve 
znamení vyučování nebo secvičování 
vystoupení pro rodiče a pro občany 
Žichlínku, ale také zapojení do řady 
programů ve škole i v Lanškrouně.

Hudební pořady
I v letošním školním roce zavítal do 
školy varhaník a pedagog pan Martin 
Kubát, který pro žáky 1. stupně připra-
vuje velice zajímavé a poučné hudební 
pořady. V pondělí 7. října nám předsta-
vil Johanna Sebastiana Bacha a v pátek 
15. listopadu Bohuslava Martinů.

Projektový den: Regionální 
potraviny
Čtvrtek 17. října byl ve znamení celo-

denního projektu za poznáním výroby 
regionálních základních potravin. Moh-
li jsme si projít a podrobně prohlédnout 
výrobny Pekařství a cukrářství Sázava, 
sami si uplést vánočku a nechat si ji 
upéci. Pak jsme navštívili mlékárnu na 
Střední zemědělské a veterinární škole 
v Lanškrouně, kde jsme si prošli i celý 
zemědělský statek se selským dvorem 
plným domácích zvířat a drůbeže, kra-
vínem, teletníky i stájemi koní. Na závěr 
jsme navštívili Mariánskou horu. Nejpr-
ve jsme vyšlápli na rozhlednu Mariánku 
a poté jsme navštívili poutní místo. Zde 
jsme si vyprávěli příběh o vzniku pout-
ního kostelíčku na rozvodí Labe-Dunaj 
a prohlédli si i část křížové cesty.

Na pátek 25. října si žáci připravili 
vystoupení na vítání občánků Žichlínku. 
Ve čtvrtek 31. října děti z družiny a z čte-
nářského klubu společně navštívily 
městskou knihovnu, poté se podívali do 
Muzea v Lanškrouně na výstavu hraček. 

Slavnost světýlek
V úterý 5. listopadu od 17 hodin na tra-
diční akci ve školní zahradě vystoupily 
děti pro své rodiče a známé a prosvítily 
přicházející tmu zimních měsíců. Pro 
tuto příležitost si děti vytvořily lucer-
ničky, kterými ozdobily přístupovou 
cestu zahradou ke školní budově. Děti 
z mateřské školky předvedly básničky 
a zazpívaly písničky. Po nich přišli na 
řadu školáčci. Spojený 1. a 3. ročník 
zpíval píseň Světýlko pro dušičky, 2. 
ročník doprovázel na Orffovy nástroje 
chytlavou skladbu Strašidla a spojený 
4. a 5. ročník přednesl vlastní žákovské 

Projektový den: Regionální potraviny

Projektový den: Regionální potraviny
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originální básničky s podzimní témati-
kou. Závěrem zazněla společná písnička 
Slavnost světýlek. Po tomto programu 
vyšel lampionový průvod známou trasu 
kolem školy, na jejímž konci účastníci 
obdrželi dárkové čajové svíčky. Poté 
ozářil nebe ohňostroj pod vedením 
pana Dařílka. Jak přitom chutnalo 
občerstvení přichystané školní kuchyní 
a maminkami kolem paní Indrové! Čaj 
a nápoje rozléval pan starosta. O hojné 
účasti veřejnosti svědčí i to, že ani 120 
připravených čajových svíček nesta-
čilo pro všechny účastníky. Děkujeme 
za podporu dětí a školy, kterou jste 
vyjádřili vaší účastí na této akci. A také 
zastupitelstvu obce Žichlínek, které se 
na akci podílelo. 

Kurz sebeobrany pro děti 
V úterý 17. září proběhl seznamovací 
kurz sebeobrany, a protože nebyly 
vzneseny žádné připomínky, dle pro-
gramu dohodnutého začátkem září na 
setkání s rodiči začal v listopadu vlastní 
čtyřdílný kurz. Děkuji rodičům, že pod-
pořili tento směr výuky. Dětem se sice 
nabízí mnoho kreativních kroužků, ale 
pokud jde o výuku účinné vlastní obrany 
proti napadení, pak je tento kurz mezi 
školami výjimečný. Přitom jde o to nej-
důležitější: o schopnost zajistit vlastní 
aktivní bezpečnost v případě ohrožení.

V tomto kurzu sebeobrany se děti učily, 
jak řešit situace, do kterých se mohou 
dostat nejčastěji. V první části 5. 11. se 
naučily, jak se v případě napadení mají 
správně postavit, aby měly stabilitu 
a mohly efektivně reagovat a bránit se. 
Také se učily, jak protivníkovu agresi 
účinně zastavit pomocí otevřených dla-
ní. Druhá část z 12. 11. byla zaměřená 
na to, jak čelit situaci, ve které jsou děti 
vystaveny lehčí formě agrese, když do 
nich agresor začne strkat jednou nebo 
oběma rukama. Náplní třetí části kurzu 
19. 11. je obrana proti uchopení. To 
znamená, že se děti učily, jak reagovat 

a bránit se, jestliže je někdo sevře jednou 
nebo oběma rukama. V poslední části 
26. 11. se děti učily, jak řešit situace, ve 
kterých je útočník napadne škrcením, 
například jsou-li uchopeni protivníko-
vým předloktím pod krkem.

Během celého kurzu byl kladen důraz 
na to, aby si děti uvědomovaly, že 
násilné řešení situací je až tou poslední 
možností. Také bylo dětem opakovaně 
zdůrazňováno, že to, co se na kurzu 
naučí, mohou použít jen pro svou pří-
padnou obranu, ale v žádném případě 
ne pro napadení někoho jiného. Ve 
škole se ani žádný takový případ agrese 
nevyskytl. Děkujeme panu Urbánkovi 
za vedení kurzu.

Vánoční tvoření s  rodiči 
Úterní odpoledne 26. listopadu se 
v základní škole neslo v duchu tvoření 
výrobků na vánoční jarmark. V čase od 
15 do 18 hodin byla škola pro veřejnost 
otevřená a rodiče se svými dětmi se 
mohli podílet se na výrobě vánočních 
dekorací, které probíhaly na čtyřech sta-
novištích. Děkujeme všem, kteří přišli 
nejen na tvoření výrobků, ale také na 
příjemné setkání v předvečer adventu. 

Ve čtvrtek 28. listopadu děti 1., 2. a 3. 
třídy absolvovaly tréninkovou hodinu 
projektu Škola v pohybu, kterou vedl 
pan Veselý, trenér mládeže FAČR. Tak 
intenzivní, a přitom zábavný trénink 
postavený na hře a soutěživosti si děti 
určitě dlouho budou pamatovat.

V neděli 1. prosince od 17 hodin pro-
běhlo rozsvícení vánočního stromku 
před obecním úřadem v Žichlínku. Na 
tomto setkání přítomné děti naší školy 
zazpívaly koledy.

Vánoční besídka školy 
s  jarmarkem 

V úterý 3. prosince od 16.30 hodin ve 
společenském sále předvedly děti velký 

vánoční program. Program besídky za-
čal vystoupením dětí z mateřské školy. 
První třída Berušek pohybově dopro-
vodila písničky Ať jsi holka nebo kluk, 
Jablíčko a hruška a Meluzína. Druhá 
třída Soviček přišla na pódium s říkan-
kou Pojď se sovičkou dokola. Chlapci 
se pak předvedli například při písničce 
Traktůrek a holčičky s panenkami při 
Cib, cib, cibulenka. Společně zazpívali 
koledu Rolničky. Poté se děti mateřské 
školy rozešly z pódia ke svým rodičům 
a vystřídali je žáci základní školy. Se 
stylem dance fitness a sestavou Panenka 
na klíček vystoupil taneční kroužek. 
Poté zahráli flétnisti začátečníci a po 
nich si připravily dívky ze školní družiny 
náročnější zumba vystoupení. Nejstarší 
žáci 1. stupně ukázali svoji práci, kterou 
odvádí při anglickém jazyce, a to ang-
licky zpívanými koledami. Poté zahrály 
pokročilejší flétnistky. Druhý ročník měl 
velice zajímavě pojatou recitaci zimních 
říkanek doplněnou o písničky, 1. a 3. 
ročník přišel převlečený za čerty s Pís-
ničkou pro čerta. Taneční kroužek ještě 
ukázal scénický tanec nazvaný Tanec 
andělů. Závěrem celé letošní vánoční 
besídky byla sborově zazpívaná koleda 
Půjdem spolu do Betléma. 

Po povedené prezentaci dětí a žáků 
přišel na řadu jarmark, tedy prodej 
vánočních výrobků. Děkujeme za Vaši 
účast, ze které se žáci velmi těší, jelikož 
každým rokem je diváků v publiku čím 
dál více. Ani 150 přistavených židlí 
nestačilo pojmout všechny zájemce. Pří-
spěvky z dobrovolného vstupného a za 
prodej vánočních dekorací v jarmarku 
budou použity na vybavení školky 
a školy, na kulturní a vzdělávací akce 
pro žáky žichlínské školy.

Vystoupení dětí na pódiu společenského 
sálu, vyrovnávání se s trémou před zra-
ky stovek diváků a vědomí, že jen spo-
lupráce vede k úspěchu, je jedinečným 
vkladem a výhodou dětí žichlínské školy 
oproti žákům z jiných škol. V širokém 

okolí není škola, jejíž žáci by pravidelně 
vystupovali před tak početnou veřej-
ností. Je znát, jak jsou vystupující děti 
každým rokem na pódiu před publikem 
jistější, dokážou lépe prodat, co se 
naučily. A právě sebeprezentaci budou 
v životě velmi potřebovat. 

Přišel k  nám Mikuláš
Všichni víme, že ve čtvrtek 5. prosince 
chodí Mikuláš s čertem a andělem, 
proto jsme si také pro žáky našich tříd 
připravili tematické dopoledne. Vyhle-
dávali jsme si informace o sv. Mikuláši, 
psali čertovské pravopisné cvičení, 
s čerty počítali i vybarvovali. I když 
děti během vyučování pilně pracovaly, 
netrpělivě vyčkávaly příchod Mikuláše. 
Toho se samozřejmě dočkaly a po recita-
ci básniček nebo zpívání koled si od něj 
zasloužily drobný dáreček.

Vánoční bruslení a  návštěva 
kina
V úterý 17. 12. 2019 jsme pro žáky 
našich tříd připravili volnější program 
jako malou předvánoční odměnu za 
jejich výbornou listopadovou práci, 
kterou odvedli např. v rámci vystoupení 
na vánoční besídce a tvoření na vánoční 
jarmark. V Hale B. Modrého v Lan-
škrouně se po roce děti zase rozjezdily 
s panem Vicencem na bruslích. Po 
krátké svačince jsme v lanškrounském 
kině zhlédli novou pohádku Hodinářův 
učeň. 

V pátek 20. prosince už děti v hlavách 
vyhlížely, co najdou na Štědrý večer pod 
stromečkem. Ve škole si pod ozdobe-
ným stromečkem vyměnily navzájem 
dárečky. A aby ani jedno dítě neodešlo 
s prázdnou, a také jako poděkování 
za pololetní práci, dostalo každé z dětí 
malý dárek od školy. 

Poděkování pracovníkům 
školy
Podzim 2019 přinesl velký počet škol-
ních i mimoškolních akcí a projektů. Jen 
málokterá škola v zemi a s tak malým 
pedagogickým sborem i celkovým 
počtem zaměstnanců připravuje tolik 
aktivit vedle naplňování základního cíle, 
tedy výuky. K tomu pracovníci školy 
vedou v odpoledních hodinách celkem 
osm kroužků. Přitom ve vztazích mezi 
žáky a pracovníky školy vládně přívě-
tivá, pozitivní a pohodová atmosféra. 

Nejlépe o ní svědčí naprosto minimální 
nemocnost dětí základní školy, která je 
mimo jiné i odrazem psychosomatické-
ho naladění dětí i pracovníků školy. 

Velmi děkuji za odváděnou práci 
ve prospěch dětí a žichlínské školy 
paním učitelkám základní školy 
a mateřské školy, paní vychovatelce, 
pracovnicím školní jídelny a škol-
nicím! Děkuji také panu starostovi 
a místostarostovi obce Žichlínek 
a zastupitelům za podporu školy. Pře-
ji jim, našim dětem i vám, občanům 
Žichlínku, s novým rokem 2020 pevné 
zdraví, mnoho štěstí a dobrých přátel!

Mgr. Miloš Krejčí, ředitel školy

Mateřská škola
V mateřské školce přinesl podzim vedle 
každodenních úkolů také mnoho chvil 
pro setkávání s rodiči i pro prezentaci 
práce dětí či pro zdokonalování výslov-
nosti. Děti též zhlédly dvě divadelní 
představení. 

Divadelní představení
Ve středu 16. října navštívilo školku 
divadlo Jójo s představením Mášenka 
a medvědi. O měsíc později, ve čtvrtek 
28. listopadu, přijelo opět, tentokrát 
s divadlem Rampouchová pohádka. 
Proč zveme právě divadlo Jójo, které jste 
i vy mohli vidět na březnových večerech 
s knihou a příběhy? Obě hlavní předsta-
vitelky, tedy Lenka Kučerová – Ňurka 
a Jana Melíková – Pepina, připravují 
každé představení nejen s rozmyšlením 
poučení příběhu tak, aby mu porozu-
měly i nejmenší děti, ale také volí jeho 
podání s ohledem na výchovně-vzdělá-
vací cíle. 

Výslovnost
V úterý 15. října si děti vyzkoušely svou 
výslovnost v programu Umím dobře 
vyslovovat hlásky. Ve čtvrtek 24. října 

a o měsíc později 22. listopadu proběh-
la logopedie ve třídě Soviček. Ta byla 
určena pro děti, kterým byla logope-
dická pomoc doporučena po vyšetření 
odborníkem. Přítomna byla klinická 
logopedka Mgr. Dvořáková.

Setkávání s  rodiči ve škole 
a  prezentace výsledků práce 
dětí 
V úterý 8. října jsme přivítali rodiče ve 
třídách Soviček a Berušek na setkání 
Mami, tati, pojď si hrát. Díky tomu se 
dospělí mohli stát na chvíli dětmi ve 
třídě a poznat tak paní učitelky trochu 
jinak. Ale i zjistit, jaká je vybavenost 
školky a případně navrhnout některé 
úpravy či doplnění. 

Další akce proběhly společně se základ-
ní školou. Více informací najdete v části 
o základní škole. 

V úterý 5. listopadu jsme se od 17 hodin 
společně setkali na Slavnosti světýlek. 
Děti ze školky podvečer zahájily dvěma 
básničkami a dvěma písničkami. 
V úterý 26. listopadu jsme se sešli na 
předvánočním tvořivém odpoledni. 
Ve školce probíhaly v obou třídách 
„tvořivé dílničky“ od 15 hodin do 17 
hodin. Výrobky se objevily na vánočním 
jarmarku a výtěžek z jejich prodeje bude 
použit pro děti. O týden později, v úterý 
3. prosince, se děti představily na pódiu 
společenského sálu při Vánoční besídce 
školy spojené s jarmarkem. Od 16.30 
předvedly děti ze základní a mateřské 
školy velký vánoční program. Ten do-
plnil jarmark, tradiční prodejní výstava 
výrobků s ukázkou tvořivosti a zručnosti 
dětí. Mikuláš i letos přišel bez velkých 
čertů a andělů, zato ve školce se jich 
k němu přidalo dost a dost! Ve čtvrtek 
5. prosince mohly děti přijít v převleku 
čertíků, andílků :-). A děti dostaly do tříd 
mnoho dárků: stavebnice, didaktické 
hry i hračky. Dárky, které s nimi budou 
ve školce i další měsíce a roky. 

Vánoční besídka

Mikuláš ve škole
Tvoření s rodiči
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Žákyně
Tým žákyň má za sebou polovinu sezóny, která byla opravdu 
nabitá. V krajském přeboru mladších žákyň Pardubického 
kraje odehrály pět kol ve skupině A. Z patnácti utkání prohrá-
ly pouze jednou a prozatím tedy vedou krajský přebor mlad-
ších žákyň z 13 týmů! (1. Žichlínek, 2. místo Česká Třebová, 
3. Lanškroun...)

V krajském přeboru starších žákyň děvčata také odehrála pět 
kol ve skupině A, kde sehrávají vyrovnaná utkání s Českou 
Třebovou a Poličkou a často nám v koncovkách utíkají vítězné 
sety. Dívkám prozatím patří třetí místo!

Třetí soutěž, kterou děvčata hrají poprvé, je Český pohár 
žákyň. Celostátní soutěž týmů žákyň, kde si dovolím říct, že 
jsme jediná vesnice☺. Kvalifikace a první dvě dvoudenní 
kola soutěže jsou rozdělena na část „Východ a Západ“ ČR.  
V řijnu odehrála děvčata dvoudenní kvalifikaci v Prostějově. 
Díky vítězstvím nad Olomoucí, Junior Brnem, Svitavami 
A a Lanškrounem děvčata postoupila do druhé sedmičky části 
Východ. V této sedmičce jsme se udržely mezi zvučnými jmé-
ny (např. Přerov, Uherské Hradiště, Znojmo, Brno...) i další 
dvě kola poháru, která se odehrála v Hradci Králové a Rtyni 
v Podkrkonoší. V dalším lednovém kole se již spojují skupiny 
„Východ a Západ“ do celostátní jedné soutěže. Nás to tedy 
posunulo do třetí osmičky do dalekých Karlových Varů ☺, 
kde budeme opět bojovat o každý bod s hráčkami z družstev 
Karlovy Vary, Ústí nad Labem, České Budějovice, Příbram, 
Přerov a Rtyně. 

 Iveta Marková

Mladší žákyně
Mladší žákyně mají v sezóně 2019/2020 
za sebou šest turnajů Krajské soutěže 
mladších žákyň Olomouckého kraje, 
čtyři turnaje Krajské soutěže trojek 
a sedm turnajů Krajské soutěže mlad-
ších žákyň Pardubického kraje, který 
hrají společně se zkušenějšími hráčkami 
týmu A. V poslední jmenované soutěži 
je Žichlínek na průběžném prvním 
místě.  Aby toho nebylo málo, zúčastnily 
se také turnaje barevného minivolejbalu 
v Poličce. Děvčata v nabitém programu 

zvládla také jednodenní soustředění 
v Žichlínku. 

Našim cílem bylo posbírat zkušenos-
ti z různých typů soutěží i soupeřů. 
Výsledky stále nebereme jako nejdůle-
žitější ukazatel vývoje. Dělá nám však 
samozřejmě radost hrát s týmy velikosti 
Přerova nebo Prostějova vyrovnané 
zápasy a budeme dále pracovat na tom, 
aby se i body za vyhrané zápasy přetočily 
na náš účet.  

Tento půlrok bych definovala jako „bu-
dování kolektivu“. Z děvčat se vykrysta-

Volejbal
lizoval tým, který chce investovat svůj 
volný čas do volejbalu, třikrát týdně pilně 
trénovat a víkendy strávit společně na 
hřišti. Dále bych chtěla vyzdvihnout ro-
diče, kteří jezdí s trenéry na turnaje nebo 
přijdou podpořit své dcery na domácí 
palubovku. Rok 2019 jsme ukončili 
vánočním rodičovským turnajem, kde 
se sešli rodinní příslušníci od dědečků, 
sestřenic až k rodičům, aby si v příjemné 
atmosféře zahráli, pobavili a popřáli si 
mnoho zdraví i úspěchů nejen do druhé 
poloviny sezóny, ale i do roku 2020. 

za kolektiv trenérů Renata Paďourová 

Bratia z  TJ Tatran 
Lubica v  Žichlínku 
TJ Tatran Lubica, starší i mladší žáci, 
nás poctil návštěvou 8. - 10. 11. 2019. 
Lubicani přijeli kolem 15 hodin do 
Lanškrouna, kde od 16 hodin proběhl 
mezinárodní přátelský zápas starších 
žáků Lanškroun a TJ Tatran Lubice, kte-
rý skončil těsnou výhrou domácích 4:3. 
Ve stejný čas na naší umělé trávě změřili 
síly mladší žáci TJ Jiskra Ústí nad Orlicí 
a Tatran Lubica, Jiskra zvítězila jedno-
značně 17:2. Po odehraných pátečních 
zápasech Lubicani odjeli vlastním 

autobusem do Herbortic Na Mlýn, kde 
měli zajištěné ubytování. 

V sobotu dopoledne pokračoval víken-
dový program zápasem našich mladších 
žáků s žáky Tatran Lubica, který jsme 
vyhráli 12:2. Po našem zápase porovnali 
své kvality starší žáci výběr Rudoltice/
Luková se Slováky, po vyrovnaném 
a bojovném utkání obou týmů zvítězili 
hráči z Lubice 4:3. Odpoledne jsme 
hosty vzali na pěknou procházku 
žichlínským poldrem. Po náročném dni 
jsme se s našimi slovenskými kamará-
dy rozloučili a společně zazpívali obě 
státní hymny, které utvrdily náš dobrý 

kamarádský, tedy nejen sportovní vztah. 
Bratia z Lubice nám předali pozvánku 
na další mezinárodní turnaj konaný 
v červnu 2020.

Sobota byla zároveň i ukončením pod-
zimní sezóny mladších žáků, kteří pře-
zimují na 1. místě v okresním přeboru 
mladších žáků. Díky dobré partě rodičů 
našich mladých fotbalistů jsme měli 
možnost okoštovat domácí klobásky 
z udírny a spoustu dobrot, které nám 
nachystali tatínci a maminky. 

Všem vám přeji šťastný nový rok 2020.

Filip František, Fotbal Žichlínek 

Fotbal

Mladší žákyně

Žákyně



Zp
ra

vo
da

j o
bc

e 
Ži

ch
lín

ek
 | 

20
20

 | 
čí

sl
o 

1 
| w

w
w

.z
ic

hl
in

ek
.e

u

1312

Závod požárnické 
všestrannosti Tatenice
V sobotu 28. září jsme přijeli do Tateni-
ce, abychom zaběhli Závod požárnické 
všestrannosti a zjistili, jak na tom 
jsme před okresním ZPV, který bude 
za týden. Trať s náročným stoupáním 
vedla převážně lesem, po deštivé noci 
byla obtížnější, ale pro všechny stejná. 
Na trati byla stanoviště střelba ze 
vzduchovky, první pomoc, topografie, 
požární ochrana, překonání vodorov-
ného lana a vázání uzlů.

V mladších jsme nasadili jednu hlídku, 
ve starších dvě. Mladší dostali trestné 
body jen na střelbě, ale měli pomalejší 
běžecký čas. I tak z toho nakonec bylo 
krásné 3. místo, medaile a malý pohár. 
Po mladších startovali starší, hlídka B 
měla trestné na střelbě a laně, obsadi-
la 6. místo, hlídka A ve složení Jeňa, 
Honza, Honzík, Káťa K. a Pája dobře 
střílela a nakonec to byly jediné trestné 
body, ostatní stanoviště bez chyb. Při-
dali k tomu dobrý běžecký čas. V souč-
tu běžeckého času a trestných to pak ve 
výsledku bylo skvělé 1. místo!  Vadou 
na kráse však byl vymknutý kotník Páji, 
která však i přesto hrdinsky doběhla do 
cíle! Trochu nám to přidělalo starosti, 
protože jsme museli další týden změnit 
obě hlídky. 

Závod požárnické 
všestrannosti 
Klášterec nad Orlicí 
Poprvé se nedaleko Pastvinské pře-
hrady uskutečnil 5. října ZPV Plamen 
našeho okresu. Dopravit se na místo 
bylo letos trošku náročnější, soutěž 
probíhala v areálu tábora, kde bylo málo 
parkovacích míst. Většina družstev si 
postavila stany, protože vládlo chladné 
a občas i deštivé počasí. V mladší kate-
gorii startovalo 57 hlídek z 38 družstev, 
ve starších 62 hlídek ze 42 družstev. Na 
trati musí hlídky zvládnout střelbu ze 
vzduchovky na špalíčky, základy topo-
grafie (orientace mapy, značky, starší 
ještě azimut), uzlování (5 uzlů, každý 
musí umět všechny), první pomoc (oše-
třit ve trojici koleno, ve dvojici loket), 
požární ochranu (určování věcných 
prostředků a hasicích prostředků), 
překonání překážky - vodorovné lano. 
„Příležitostí“ k získání trestných bodů je 
dost, proto je důležitá pečlivá příprava. 

Za náš sbor v mladší kategorii běžela 
pouze 1 hlídka, neboť nás těsně před 
soutěží potkaly zdravotní problémy ně-
kterých dětí. Vyběhli jsme se startovním 
číslem 17, na trati obdrželi 9 trestných 
bodů na střelbě, 1 na požární ochraně 
a nečekaně i 5 na první pomoci, bohužel 
však nevíme přesně za co. Měli jsme 11.  
nejlepší běžecký čas, v součtu tohoto 
času a trestných bodů to nakonec vyšlo 

na 11. místo v hlídkách a po redukci 
horších hlídek 10. místo v družstvech. 
A to je vzhledem k výše uvedeným okol-
nostem výborný výsledek!

Ve starší kategorii jsme postavili 2 
hlídky se startovním číslem 6. Vzhledem 
ke zranění Páji na soutěži v Tatenici, 
jsme museli provést změny v obou 
hlídkách. Nicméně jsme věřili, že hlídka 
A dosáhne na dobré umístění. Hlídka B 
měla slabší střelbu (12 trestných bodů), 
velmi nečekaně na uzlech 3 TB a 2 na 
požární ochraně, ještě k tomu 6 na laně, 
celkem 23 TB a 47. místo v hlídkách. 
Hlídka A ve složení Jeňa Motl, Honza 
Indra, Honzík Skalický, Káťa Kovářová 
a Eliška Kuřová měla 5 TB na střelbě, 
pak už jen 3 na laně (uklouznutí na 
mokrém laně). Celkem 8 TB v součtu 
s běžeckým časem znamenalo v nabité 
konkurenci 11. místo v hlídkách a 10. 
místo v družstvech. A to byl  za posled-
ních osm let náš nejlepší výsledek na 
ZPV ve starší kategorii! Velká pochvala 
patří všem za zvládnutí náročného 
terénu za špatného počasí.

ZPV dorostu
– okresní kolo 
Klášterec nad Orlicí 
Na stejném místě, ale na jiné trati 
probíhal i ZPV dorostu nového ročníku 
2019/2020. Za velmi špatného počasí 
sem přijela 4 družstva dorostenců, 10 
družstev dorostenek, 6 smíšených. 
V jednotlivcích zde startovalo 31 doros-
tenců a 24 dorostenek. V nejpočetněji 
zastoupené kategorii střední doros-
tenci jsme měli zastoupení i my dvěma 
závodníky, Janem Motlem a Janem 
Skalickým. Pro Honzíka Skalického 
to byl první ZPV za dorost. Trať byla 
velmi náročná, podmáčená, kopcovitá. 
Dorost absolvuje stanoviště: střelba 
ze vzduchovky, přesun podle azimutu, 
šplh na laně, přeskok přes vodní příkop, 
určování ručních hasicích prostředků 
a věcných prostředků, optická signali-
zace a první pomoc. Honzík měl 2 TB 
na střelbě, 3 na šplhu a 1 na určování 
věcných prostředků, Jeňa jen 2 TB 
na střelbě, jinak vše ostatní bez chyb. 
Z celkem 15 závodníků byl Honzík 11. 
a Jeňa „získal“ bramborovou medaili 
za 4. místo, což je dobrý základ pro 
jarní okresní kolo. Oba chlapci zaslouží 
velkou pochvalu za to, že se v extrémně 
náročném počasí postavili na kopcovi-
tou trať a zvládli ji se ctí!

Hasiči

Mladí hasiči - podzim 2019

Liga MH 60 metrů 
překážek Lanškroun 

19. října proběhlo na atletickém 
stadionu v Lanškrouně 4. kolo Ligy 
MH okresu Ústí nad Orlicí v běhu 
na 60 m překážek. Startovalo 170 
soutěžících ve 4 kategoriích, nejvíce 
ve starších dívkách 58. Protože to 
máme „za rohem“, přihlásili jsme 
tentokrát z našeho sboru 14 závodní-
ků – 9 děvčat a 5 kluků. A byl to náš 
nejúspěšnější závod v „60“. V mladších 
dívkách jsme mezi 36 soutěžícími měli 
4 zástupkyně. Vynikající výkonnost 
potvrdila Kamila Pavléková, opět se 
zlepšila, tentokráte na 16,34 s, ale letos 
„potkala“ špičkovou konkurentku 
z Lukavice, která počtvrté vyhrála. 
Kamila byla počtvrté „jen“ na 2. místě! 
Poprvé běžela „60“ Maruška Hudcová, 
vedla si výborně a byla 12., hned za ní 
skončila Viktorka Břízová. V mladších 
chlapcích nastoupili tři naši chlapci 
mezi 38 soutěžícími. Nejlepší z nich byl 
František Skála, který v prvním pokusu 
zaběhl 17,55 s a to stačilo na skvělé 3. 
místo. Do bodované patnáctky se ještě 
dostal Vincenc Dušek na 15. místě. Ve 
starších dívkách startovalo 58 dívek, 
mezi nimi 5 z našeho sboru.  Naše 
děvčata patří věkově mezi nejmladší 

a v této těžké konkurenci zatím sbírají 
zkušenosti, některá běžela poprvé. 
Nejlepšího umístění dosáhla Kateřina 
Kovářová - 22. místo časem 15,62 s, 
která běhá ve starších první rok! Ve 
starších chlapcích jsme měli dvoj-
násobné zastoupení, Jan Motl a Jan 
Skalický. Jeňovi se nedařilo, v prvním 
pokusu spadl ve vysoké rychlosti na 
kladině. Ve druhém pokusu běžel na 
„velkou jistotu“ a hodně se kontrolo-
val, přesto nakonec dosáhl na skvělé 2. 
místo. K našemu velkému překvapení 
však na 4. místě skončil Honzík Skalic-
ký a poprvé si mohl vychutnat ocenění 
nejlepších. 

Po polovině závodů (4) je v průběžném 
pořadí v nejlepší desítce Kamila Pavlé-
ková na vynikajícím 2. místě s 56 body, 
Fanda Skála na 5. místě s 37 body, Jan 
Motl na 2. místě se 44 body. 

Liga 100 m překážek 
dorostu 
Odpoledne patřil stadion v Lanškrou-
ně dorostencům – 2. kolem 100 m 
překážek. V soutěži nastoupilo 85 
dorostenců a dorostenek, my jsme 
měli zástupce mezi středními doros-
tenci - Jan Motl a Jan Skalický. Jeňa 
nebyl z dopoledního pádu ještě ve své 

kůži. V prvním pokuse se mu zasekla 
hadice za kladinu a nedokončil běh. Ve 
druhém si pokus opět hodně kontrolo-
val a v těsném pořadí z toho nakonec 
bylo za čas 18,93 s 5. místo. Honzík 
Skalický se pokus od pokusu pomalu 
zlepšuje, ubírá desetiny a tentokrát za-
běhl druhým pokusem čas 22,76 s a to 
znamenalo 13. místo. 

Bowling Tropic 
Lanškroun 
Jako odměnu za výborné podzim-
ní výsledky na soutěžích a výborný 
přístup k tréninku jsme pro mladé 
hasiče rezervovali 27. listopadu dráhy 
na bowlingu. Přišlo celkem 15 dětí, 
zahrály si a dobře se pobavily. 

Na podzim jsme trénovali 3x týdně, od 
listopadu chodíme do tělocvičny, v úte-
rý máme nejdříve přípravku (5 - 7 let), 
poté mladší (8 – 11 let), ve středu pak 
starší (12 - 15 let). V zimě nás čekají 
odznaky odborností, výtvarné (příp. 
literární a digitální) práce do soutěže 
Požární ochrana očima dětí, možná 
i zimní „braňák“ v Českých Heřmani-
cích a samozřejmě tréninky. Kdykoliv 
může přijít nový zájemce do našeho 
kolektivu, dívka nebo chlapec od 5 let.  

Jiří Mutl, vedoucí mládeže SDH Žichlínek

HLEDAJÍ SE HASIČI 
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Obce Žichlínek 

hledá do svých řad nové aktivní členy. 
 

NABÍZÍME: 

zajímavou práci v kolektivu, adrenalin, zábavu, učení se novým věcem, 
práci s novou technikou, specializační kurzy  

 a hlavně možnost - POMÁHAT DRUHÝM. 
 

POŽADUJEME: 

věk minimálně 18 let, dobrý zdravotní stav, obětavost, vytrvalost, 
řidičský průkaz výhodou. 

 

PRO VÍCE INFORMACÍ NÁS NEVÁHEJTE KONTAKTOVAT 
Tel: 723 201 504, j.kure@seznam.cz, obec@zichlinek.eu   

Hledají se hasiči
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Bezpečněji do 
Lanškrouna a  zpět
V létě se začala stavět nová cyklostezka, 
na kterou občané Žichlínku velmi dlou-
ho čekali, neboť silnice do Lanškrouna 
je poměrně frekventovaná. Podle sčítání 
dopravy projede po této komunikaci 
kolem tří tisíc aut denně.  

Už od října ji nedočkaví chodci a cyklis-
té začali využívat, přestože nebylo ještě 
dokončeno veřejné LED osvětlení. Po-
stupně přibyly i stojany na kola a vysaze-
né stromy. Cyklostezka byla slavnostně 
otevřena 9. 12. 2019 za účasti zástupců 
samospráv a stavební společnosti. Za 
obec Žichlínek přestřihl pásku starosta 
R. Filip.   

Náklady na její vybudování představo-
valy necelých 6,5 mil. Kč, Dobrovolný 
svazek obcí Lanškrounsko získal dotaci 
3,6 mil. Kč od Státního fondu dopravní 
infrastruktury, obec Žichlínek zain-
vestovala 1.600.000 Kč a zbytek město 
Lanškroun.  

Reportáž televizního vysílání OIK mů-
žete zhlédnout na adrese http://www.
oiktv.cz/zpravy/mesto-a-obec-zichli-
nek-propojuje-nova-cyklostezka/

Práva a  povinnosti 
cyklistů na cyklostezce
A protože pro pohyb cyklistů na úsecích 
s cyklostezkou platí určitá pravidla, 
uvádíme zde ty, která cyklistům mohou 
pomoci.

Dopravní značka „Stezka pro chodce 
a cyklisty“ (č. C 9a) přikazuje chodcům 
a cyklistům užít v daném směru takto 

označeného společného pruhu nebo 
stezky, přičemž na takto označené stez-
ce se nesmějí chodci a cyklisté navzájem 
ohrozit. Jiným účastníkům provozu je 
užití stezky zakázáno. Všichni účastníci 
by se měli pohybovat při pravém okraji 
komunikace (ve směru chůze či jízdy).

Povinností všech účastníků je, aby se 
vzájemně neohrožovali a byli vůči sobě 
ohleduplní. To znamená, že cyklisté 
by se měli vyvarovat rychlé a nebez-
pečné jízdy. Rychlejší uživatelé objíždí 
pomalejší zleva, stejně jako se na silnici 
předjíždějí automobily. Chodci pak 
nemohou jít například čtyři vedle sebe, 
ale musí umožnit cyklistům bezpečný 
průjezd.

Je-li tedy souběžně s pozemní komu-
nikací zřízen jízdní pruh pro cyklisty, 
stezka pro cyklisty (značka č. C 9a, č. C 
10a a č. C 8a), je cyklista povinen jich 
užít.
Jaká je aktuální sazba za prohřešek, 
kdy cyklista nepoužije „Stezku pro 
cyklisty“ a bude chycen na dopravní 
komunikaci?
Pokud cyklista neužije tam, kde je zřízen 
jízdní pruh pro cyklisty, stezka pro 
cyklisty, tohoto jízdního pruhu, stezky 
pro cyklisty apod., dopustí se přestup-
ku podle ust. § 125c odst. 1 písm. k) 
zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na 
pozemních komunikacích, v platném 
znění, přičemž mu za tento přestupek 
může být v blokovém řízení uložena 
pokuta do výše 2 000 Kč.

Tento článek čerpá z webových stránek 
www.zichlinek.eu a www.cyklistikakr-
nov.com

Karta IREDO nově 
za 30 Kč
Karta IREDO bude nově za symbo-
lických 30 Kč. Usnadní přestup mezi 
železničními i autobusovými dopravci 
v regionu.

Od 15. 12. roku 2019 začnou nejen na 
území Pardubického kraje platit nové 
železniční jízdní řády. V této souvislosti 
vstupuje v platnost nová smlouva o za-
jišťování železniční dopravní obsluž-
nosti. Příštích deset let budou na území 
kraje zajišťovat tento druh dopravy dva 
dopravci. Vedle Českých drah, které 
budou mít i nadále na starosti valnou 
většinu území, vstoupí do regionu sou-
kromý dopravce LeoExpress. Ten vyjede 
na tratích 024 a 025 na Orlickoústecku 
a Králicku. Pardubický kraj pro usnad-
nění přestupů mezi dvěma dopravci, ale 
také v návaznosti na autobusy, zavádí 
slevu na pořízení karty IREDO. Počína-
je 1. prosincem bude stát karta symbo-
lických 30 korun namísto dosavadních 
150 korun.

„Kartu IREDO, která platí v rámci 
cestování v našem a Královéhradeckém 
kraji, využívají především pravidelní 
cestující do práce, školy či k lékaři. 
Chceme v rámci nového jízdního řádu 
a fungování dvou dopravců co nejvíce 
usnadnit cestování především v rámci 
přestupu z Českých drah na LeoExpress 
a obráceně, ke kterému bude docházet 
v Ústí nad Orlicí. Namísto současných 
150 korun zavádíme akční cenu 30 
korun, což je de facto jedno pivo. Díky 
této kartě si cestující v nástupní stanici 
zakoupí jízdenku i mezi dopravci, a to 
jak železničními, tak autobusovými bez 
jakýchkoliv dalších povinností,“ uvedl 
hejtman Martin Netolický s tím, že sleva 
bude platná od 1. prosince do 30. ledna 
na všech výdejních místech v Pardubic-
kém kraji.

V průběhu příštího roku by měla být 
snazší cesta také s klasickou papíro-
vou jízdenkou pro občasné cestující. 
„Pracujeme nyní na zavedení přestupní 
papírové jízdenky, která bude opatře-
na takzvaným QR kódem, který si na 
svém úseku načte ten či onen dopravce. 
Pracovní termín jsme si stanovili na 
jaro roku 2020,“ řekl radní pro oblast 
dopravy Michal Kortyš.

Cyklostezka Žichlínek–Lanškroun

Tříkrálová sbírka

V sobotu 4. 1. 2020 v dopoledních hodinách v naší obci chodili 
tři králové, děti s vedoucími byly rozděleny do 9 skupinek. 
V tomto ponurém počasí přinášeli štěstí, zdraví a požehnání do 
našich domovů. V Žichlínku se tento rok vybralo 33.110,- Kč 
a to je o 1.783,- Kč méně než loni.

Děkuji vedoucím skupinek a dětem za čas, který věnovali této 
sbírce. Děkuji i vám za příspěvky do kasiček a za dobroty, které 
děti dostaly.

B. Indrová
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Kalendář akcí
pá 17. 1. 2020 Myslivecký ples

pá 24. 1. 2020 Sportovní ples

pá 31. 1. 2020 Ples FOREZ

pá 7. 2. 2020 Maturitní ples SZeŠ

pá 14. 2. 2020 Hasičský ples

so 22. 2. 2020 Rybářský ples

so 22. 2. 2020 Zájezd na muzikál Šíleně smutná 
princezna

so 14. 3. 2020 Dětský karneval

so 21. 3. 2020 Setkání seniorů

pá 27. 3. 2020 V. reprezentační ples DSO Mikro-
region Severo-Lanškounsko

Jubilanti 80 a  více let ve 4. čtvrtletí roku 2019

Helena Mačátová, 81 let,
Marie Dařílková, 90 let, 
Jaroslav Cach, 86 let,
Vladimír Bříza, 81 let,
Anna Svitková, 81 let, 
Ludmila Tarešová, 89 let,
Emilie Kosová, 90 let,
Josef Tareš, 93 let.

Srdečně blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví!

22. 2. 2020, Praha, Studio Dva

Cena zájezdu je 500 Kč vč. dopravy. Závazné přihlášky a jejich 
zaplacení na OÚ u pí M. Šulové od 6. 1. 2020.

odjezd ze Žichlínku je:

 v 7.30 hodin - od hospody U Filipů

v 7.35 hodin - zastávka u mostu

v 7.40 hodin - zastávka rozcestí

Jubilanti

Zájezd na muzikál
Šíleně smutná princeznaMyslivecký spolek Žichlínek 

 
 

Vás srdečně zve na tradiční 
 

MYSLIVECKÝ PLES 
 
 
 
 
 

17. 1. 2020 na sále v Žichlínku od 20.00 hod. 
 
 
 
 

Nově hraje kapela DYNAMIC MUSIC 
  

Vstupné 100 Kč 
Bohatá tombola 
Myslivecká kuchyně 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Předprodej vstupenek Radovan Filip, tel.: 777 720 191 


